
PROTOKÓŁ Nr IX/24 

z obrad LXXI Sesji Rady Powiatu Łowickiego 

odbytej w dniu 18 listopada 2024 roku w sali konferencyjnej 

Starostwa Powiatowego w Łowiczu, ul. Stanisławskiego 30a 

 

Ustawowa liczba Radnych     – 19 

Radnych obecnych na sali    – 19 

Lista obecności       – /Zał. Nr 1/ 

Nagranie z obrad Sesji RPŁ     – /Zał. Nr 2/ 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad IX Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 

wykonywania dyspozycji usunięcia pojazdu.  

4. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zmian w budżetu 

Powiatu Łowickiego na 2024 rok.  

5. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr 

LXXVI/471/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 19 grudnia 2023 roku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łowickiego na lata 2024 – 2036.  

6. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

 

Ad. pkt. 1  

 

Otwarcie obrad IX Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak witając Radnych i zaproszonych 

gości otworzył obrady IX Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

 

Ad. pkt. 2 

 

Stwierdzenie prawomocności obrad.  

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak poinformował, że w sesji bierze 

udział 19 Radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować  

i podejmować prawomocne decyzje. 

 

Starosta Łowicki Marcin Kosiorek - dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, 

chciałbym w imieniu wnioskodawców, czyli Zarządu Powiatu Łowickiego, 

wnioskodawców dzisiejszej sesji, poprosić o wprowadzenie jeszcze jednego 

punktu do porządku obrad, to jest miejscu czwartym: „uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej gminie Stronie Śląskie w powiecie  kłodzkim”. 



Troszeczkę tutaj przespaliśmy w związku z tym, że w piątek przyjmowaliśmy 

budżet, który Państwo dostaliście ten temat, a obiecaliśmy radnemu Kalińskiemu, 

że to zrobimy, dlatego też Pan Radny Kaliński wskazał nam tą gminę do pomocy, 

ponieważ Miasto pomagało kiedyś tej gminie. I faktycznie ja rozmawiałem  

z Burmistrzem i Burmistrz pamięta to, że była taka pomoc od Miasta naszego 

udzielona, mówię o Burmistrzu Stronia Śląskiego. Także o wprowadzenie do 

porządku obrad w imieniu Zarządu proszę Państwa Radnych. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak - dziękuję. Zarządzam dwuminutową 

przerwę. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak – wznawiam obrady.  

 

Radni przystąpili do głosowania wniosku złożonego przez Starostę Łowickiego  

o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 4: „Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie  

w Powiecie Kłodzkim” /Zał. Nr 3/.  

 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym: 

Za     – 19 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli wniosek Starosty Łowickiego Marcina Kosiorka o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu 4: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie w Powiecie Kłodzkim”. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad IX Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od 

wykonywania dyspozycji usunięcia pojazdu.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Stronie Śląskie w Powiecie Kłodzkim. 

5. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zmian w budżetu 

Powiatu Łowickiego na 2024 rok.  

6. Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr 

LXXVI/471/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 19 grudnia 2023 

roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łowickiego na lata 2024 – 2036.  

7. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

 

Radny Krzysztof Kaliński - ale, że tak powiem, oczom nie wierzę, uszom nie 

słyszę. To jest 150 000,00 zł? Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni 



Państwo, bardzo dobrze. Bardzo się cieszę i bardzo dziękuję. Naprawdę to, to jest 

my, tam nam się samochód zepsuje, to mamy problem i byśmy chcieli, żeby już 

koła na zimowe nam wymienili. A to jest dla tych ludzi, którzy tam w takiej 

biedzie, ciągle i zimno w domach i mokro i nie wiadomo, czy remontować ten 

dom, czy nie. Bardzo, Panie Starosto, dziękuję, bardzo dziękuję. 

 

Ad. pkt. 3 

 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym 

oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonywania 

dyspozycji usunięcia pojazdu.  

 

Dyrektor PZDiT w Łowiczu Anna Gajek – Sarwa przedstawiła projekt 

Uchwały Rady Powiatu Łowickiego w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz 

wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonywania dyspozycji 

usunięcia pojazdu.   

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak - czy są pytania do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Radny Tadeusz Gajda - Pani Dyrektor, rozumiem, że taki parking mamy, jako 

powiat, tak? Gdzie on się mieści, u kogo, jak, w jakiej instytucji? 

 

Dyrektor PZDiT w Łowiczu Anna Gajek – Sarwa - taki parking, na którym 

przechowywane są pojazdy w wyniku decyzji, o której tutaj mowa znajduje się 

obecnie na ulicy Łęczyckiej. Jest to parking, jest to parking wyłaniany w drodze 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego i tam te pojazdy są 

przechowane przez trzy miesiące. Po trzech miesiącach przechodzą na nasz 

parking zlokalizowany na ulicy Jana Pawła II, przy siedzibie aktualnej PZD,  

i w tym momencie wszczynamy procedurę o orzeczenie przypadku na rzec 

starostwa. 

 

Radni Rady Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem 

Uchwały RPŁ w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi 

i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów  

w przypadku odstąpienia od wykonywania dyspozycji usunięcia pojazdu.  

/Zał. Nr 4/. 

 

 

 

 

 

 



Radni RPŁ w głosowaniu jawnym: 

Za     – 19 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli Uchwałę Nr IX/56/2024 RPŁ w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz 

wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonywania dyspozycji 

usunięcia pojazdu /Zał. Nr 5/. 

 

Ad. pkt. 4 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Stronie Śląskie w Powiecie Kłodzkim. 

 

Kierownik Biura ZK Tomasz Kurczak przedstawił projekt Uchwały Rady 

Powiatu Łowickiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie 

Śląskie w Powiecie Kłodzkim. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak - czy są pytania do przedstawionego 

projektu uchwały? 

 

Starosta Łowicki Marcin Kosiorek – ja pragnę tylko dopowiedzieć, że też takim 

bezpośrednim impulsem dla nas do wprowadzenia tej uchwały był ten reportaż  

z Telewizji Polskiej, program trzeci z Wrocławia, że ludzie na terenach, przez 

które przeszedł ten kataklizm, jak mnie poprawił wójt gdy mówiłem, 

przepraszam, Pan Burmistrz Stronia Śląskiego, gdy mówiłem o powodzi, nie 

dostali środków. A tylko dwie rzeczy Państwu powiem, że mosty w Stroniu 

Śląskim jeszcze nie są naprawione i ruch jest tam w dosyć ograniczonym stopniu 

prowadzony. A jeśli to, co Pan Burmistrz powiedział Kaliński jeśli idzie  

o mieszkańców, to nawet niektórzy nie to, że mieszkają w wilgotnych domach, 

ale w ogóle nie mieszkają w swoich domach. Tylko jest kilkadziesiąt, w tym 

wielorodzinnych domów, które no prawdopodobnie, o to nie dopytywałem, ale 

myślę, że w takich miejscach, które my, jak była wojna wybuchła, to szukaliśmy 

dla uchodźców z Ukrainy, czyli pewnie w szkołach, sala gimnastycznych itd. 

także no to jest zatrważające. Stąd tak sobie pomyśleliśmy, że lepiej zrobić jeden 

koncert mniej, a pomoc tym ludziom, bo naprawdę żyją w trudnych warunkach  

w tej chwili. 

 

Radny Tadeusz Gajda – chciałem podziękować, że wzięliście pod uwagę naszą 

prośbę, którą składaliśmy z Panem Burmistrzem. Nie ma takich pieniędzy, które 

by naprawiłem natychmiast szkody, które wyrządzone, które się nazywają 

kataklizmem, proszę Państwa. Na pewno każdy będzie zaopiekowany. Natomiast 

to wszystko potrzebuje czasu, a szczególnie woda potrzebuje czasu. Ja jestem 

budowlańcem też m.in., wiem, co to znaczy osuszenie. Proszę Państwa, to nie są 



żarty, budynek musi być osuszony, żeby był wyremontowany w środku, bo inaczej 

to wszystko spadnie, zleci. 

 

Radny Krzysztof Dąbrowski - Tadeusz, nie trzeba być budowlańcem, każdy  

o tym wie. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak - jedna moja prośba. I dlatego też... 

Prosiłem, przepraszam bardzo Pana Radnego. Prosiłem o jedną rzecz zawsze, że 

jedna osoba mówi, a reszta osób czeka na swój głos. Za chwilę Pan Radny będzie 

mógł uzyskać głos gwoli komentarza. Bardzo proszę. 

 

Radny Tadeusz Gajda – otóż, proszę Państwa jest potrzeba czasu. Ja rozumiem, 

że idzie zima, że ludzi trzeba zaopiekować i będą zaopiekowani. Proszę mi 

wierzyć, ja dwa razy byłem na tych terenach i oglądałem to wszystko proszę mi 

wierzyć, że takiego kataklizmu, a jeździłem na różne powodzie jako strażak i po 

prostu żeby pomóc. Ja jeszcze czegoś takiego po prostu nie widziałem. Natomiast 

wcale to nie zwalnia służb, samorządów i ludzi odpowiedzialnych za to, żeby 

zaopiekować tych wszystkich, którzy mają przeżyć zimę i na wiosnę nadal 

kontynuować remonty, bo na pewno nie da się wszystkiego robić podczas 

chłodów, gdzie nie można wietrzyć, gdzie nie można, powiedzmy, robić 

remontów, które miałyby służyć na dłuższe lata, a nie na jakąś tam prowizorkę. 

Raz jeszcze chcę podziękować za zrozumienie i powiedzieć tak lepiej pomóc 

komuś, jak samemu doświadczać. Raz jeszcze Zarządowi, Panu Staroście i całej 

Radzie chcę podziękować. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak - dziękuję. Czy są jeszcze pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Nie widzę, ja tylko jeszcze jedno zdanie 

dodam, że oprócz tej pomocy finansowej my jako tutaj powiat, przekazaliśmy 

znaczącą pomoc rzeczową, o której też warto powiedzieć, bo ona przewyższała tą 

pomoc wcześniejszą naszą finansową, więc to była pomoc rzeczowa i pomoc 

teraz dodatkowo jeszcze finansowa. To jest dosyć istotne. 

 

Radni Rady Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem 

Uchwały RPŁ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie 

w Powiecie Kłodzkim /Zał. Nr 6/. 

 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym: 

Za     – 19 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli Uchwałę Nr IX/57/2024 RPŁ w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Stronie Śląskie w Powiecie Kłodzkim /Zał. Nr 7/. 

 

Radny Krzysztof Kaliński - jeszcze raz wielkie dzięki, ale proszę Państwa, jak 

szybko wszyscy pstrykaliśmy to zielone. To też jest, bo jeszcze tam Pan 



Przewodniczący nie przeczytał, to piękny, no piękny znak i fajnie, że tak szybko 

pstrykaliśmy. Dziękuję bardzo. 

 

Ad. pkt. 5 

 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ w sprawie zmian w budżetu Powiatu 

Łowickiego na 2024 rok.  

 

Skarbnik Powiatu Monika Mamcarz – ja już przeczytam tą zmianę 150 000 zł, 

także ona w treści uchwały będzie uwzględniona. Przedstawiła projekt Uchwały 

Rady Powiatu Łowickiego w sprawie zmian w budżetu Powiatu Łowickiego na 

2024 rok.  

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak - czy są pytania do przedstawionego 

projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania.  

 

Radni Rady Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem 

Uchwały RPŁ w sprawie zmian w budżetu Powiatu Łowickiego na 2024 rok. 

/Zał. Nr 8/. 

 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym: 

Za     – 19 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli Uchwałę Nr IX/58/2024 RPŁ w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Stronie Śląskie w Powiecie Kłodzkim /Zał. Nr 9/. 

 

Ad. pkt. 6 

 

Rozpatrzenie projektu Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr 

LXXVI/471/2023 Rady Powiatu Łowickiego z dnia 19 grudnia 2023 roku  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Łowickiego na lata 2024 – 2036.  

 

Skarbnik Powiatu Monika Mamcarz przedstawiła projekt Uchwały Rady 

Powiatu Łowickiego zmieniającej Uchwałę Nr LXXVI/471/2023 Rady Powiatu 

Łowickiego z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Łowickiego na lata 2024 – 2036.  

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak – dziękuję, czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały?  

 

Radny Krzysztof Gajda - na początku chciałem bardzo prosić o to, jeżeli to jest 

możliwe, ja wiem, co to jest sesja nadzwyczajna, ale jeżeli dostajemy dokumenty 

w piątek na koniec, że tak powiem dnia, pewnie szczerze mówiąc, nawet nie 



wiem, bo nie zajrzałem uczciwie mówię. Jednak piątek już się kojarzy z tym 

weekendem jakimś, do tego mieliśmy wszelakie święta jak Państwo wiecie, jest 

gorąca prośba, sesja nadzwyczajna, to można dokumenty, no chociaż te parę dni 

wcześniej po prostu przekazać. Co by nie powiedzieć jest to bardzo dużo 

materiałów, dużo liczb i dla nowych radnych jest to pewnego rodzaju trudności. 

A mówię o sobie, dla radnych, którzy byli w poprzedniej kadencji jest to proste, 

bo z tego, co się dowiedziałem, dziękując tu kolegom, którzy byli w poprzedniej 

kadencji, że jest to kontynuacja dobrej roboty, jeżeli chodzi o drogi Zduny, 

Chąśno. I dlatego też głosujemy, jak widzę w 100% za tymi rozwiązaniami, ale 

dla samego komfortu, żeby wiedzieć, za czym się głosuje, trzeba mieć te materiały 

wcześniej. Bardzo proszę, ja rozumiem, co to jest sesja nadzwyczajna. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak – ale tutaj jedna rzecz wymaga 

sprostowania, Panie tutaj powiedziały, że już w czwartek, już w czwartek były 

dokumenty, nie w piątek.  

 

Radny Krzysztof Gajda - więc na wstępie powiedziałem, że nie przeczytałem  

i dlatego też po prostu, no a o sesji kiedy się dowiedzieliśmy, że będzie?  

W czwartek też, tak? No tak. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak – wydaje mi się, że jednak mimo 

wszystko sesja nadzwyczajna, zrobiliśmy wszystko, żeby stosunkowo wcześniej 

Państwo otrzymali informację. Tym bardziej, że w całej tej sytuacji mówimy  

o dokumencie, który no jest dokumentem obowiązującym. My wprowadzaliśmy 

tylko zmiany do tego budżetu, więc kwestia zapoznania się z tymi ewentualnymi 

zmianami to, nie dotyczyła jakieś szerszego spektrum. W związku z tym wydaje 

się, że no zrobiliśmy wszystko, żeby każdy został poinformowany wcześniej. 

Natomiast muszę powiedzieć jedną rzecz, jeżeli są takie oczekiwania, to powiem 

tak, nie zawsze nam to się uda, bo nazwa nadzwyczajna wskazuje, że ona jest 

nadzwyczajna, więc stosunkowo szybko trzeba podejmować decyzje. Każdy z nas 

ma taką orientację, ale wydaje mi się, że w kontekście tych dni, które były, no 

zrobiliśmy wszystko, żebyście Państwo mieli możliwość, bo to piątek, sobota, 

niedziela. Ja wiem, że to jest taki czas wolny, ale mimo wszystko my zwracamy 

się do Państwa o zapoznanie się na sesję nadzwyczajną, nie zwyczajną, na którą, 

no można się po prostu wcześniej przygotować. 

 

Radny Krzysztof Gajda – więc proszę Państwa, jeżeli to było w czwartek, ja po 

prostu, że tak powiem, swoje zastrzeżenie wycofuję. Myślałem, że to było  

w piątek i to mówiąc na fajrant, no to byłoby zbyt późno. Ale Panie 

Przewodniczący, trzeba zrobić wszystko, szanując termin sesji nadzwyczajnej, 

żeby, jeżeli tylko jest taka możliwość, zapoznać wcześniej, bo to przecież nie idzie 

na komisje itd. itd. Tyle, dziękuję. 

 

 



Radni Rady Powiatu Łowickiego przystąpili do głosowania nad projektem 

Uchwały RPŁ zmieniającej Uchwałę Nr LXXVI/471/2023 Rady Powiatu 

Łowickiego z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Łowickiego na lata 2024 – 2036 /Zał. Nr 10/. 

 

Radni RPŁ w głosowaniu jawnym: 

Za     – 19 

Przeciw    – 0 

Wstrzymało się   – 0 

Podjęli Uchwałę Nr IX/59/2024 RPŁ zmieniającą Uchwałę Nr LXXVI/471/2023 

Rady Powiatu Łowickiego z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Łowickiego na lata 2024 – 2036  

/Zał. Nr 11/.  

 

Ad. pkt. 7 

 

Zakończenie obrad IX Sesji Rady Powiatu Łowickiego. 

 

Przewodniczący RPŁ Marek Jędrzejczak zamknął obrady IX Sesji Rady 

Powiatu Łowickiego. 

 

 

 

 

Protokołowały: 

W. Kwasek 

B. Prus – Miterka  

 

Przewodniczący RPŁ 

-/- Marek Jędrzejczak 

 

 

 

 

 

 

 


